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M E S T O   S P I Š S K É   V L A C H Y
M E S T S K É Z A S T U P I T E Ľ S T V O

IX. VOLEBNÉ OBDOBIE

______________________________________________________________________________________

Z Á P I S N I C A

napísaná dňa 22. mája 2023 na 8. zasadnutí Mestského zastupiteľstva, uskutočnenom v Galérii Mestského
úradu v Spišských Vlachoch. Primátor mesta Spišské Vlachy Vladimír Baloga privítal poslancov MsZ
a ostatných prítomných.

Prítomní:

Primátor mesta: Vladimír Baloga
Prednostka MsÚ: Mgr. Marta Tomašková
Prítomní poslanci MsZ: Ing. arch. Martin Čurilla, Ing. Juraj Jánošík, Ing. Svetlana Kočišová, Milan

Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef
Šiška

Neprítomní poslanci MsZ: Bc. Dávid Labaš
Hlavný kontrolór: Mgr. Margita Šefčíková
Zapisovateľ: Mgr. Valéria Bašistová

Ostatní prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny
Začiatok rokovania: 16,09 hod.
Ukončenie rokovania: 18,41 hod.

Priebeh rokovania:

K bodu 1: Otvorenie
Priebeh rokovania: K bodu 1: Otvorenie zasadnutia

– určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice
– voľba návrhovej komisie MsZ

Primátor mesta navrhol zloženie návrhovej komisie, určil overovateľov zápisnice a zapisovateľku.
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch
volí návrhovú komisiu v zložení: predseda: Ing. Svetlana Kočišová
členovia: Ján Baloga, Ing. Viliam Grega
určuje za overovateľa zápisnice: Ing. arch. Martin Čurilla, Jozef Šiška
skrutátora: Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová
určuje za zapisovateľku: Mgr. Valériu Bašistovú

Primátor mesta - dal hlasovať k bodu č. 1 Otvorenie – voľba návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo
v Spišských Vlachoch (uzn. v prílohe).
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Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 113/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania

Primátor mesta – dal hlasovať o zverejnenom programe rokovania.

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 114/IX/2023 bolo schválené.

Program:

1. Otvorenie zasadnutia
- určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice
- voľba návrhovej komisie MsZ

2. Schválenie programu rokovania
3. Pripomienky občanov
4. Správa o plnení uznesení
5. Správa projektového manažéra o stave projektov
6. Žiadosť o NFP v rámci výzvy č. 2 a č. 3/2023/SRR - Podpora infraštruktúry pre pohybové

a voľnočasové aktivity, rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky pre deti a mládež (MIRRI)
7. Schválenie projektového zámeru „Kanalizácia a ČOV Spišské Vlachy“
8. Schválenie projektového zámeru „Zvyšovanie energetickej efektivity Mestského úradu Spišské

Vlachy“
9. Zmena rozpočtu 2023 rozpočtovým opatrením č. 2
10. Zámer vyradiť CVČ Komenského 6 zo siete škôl a školských zariadení

( prechod činnosti na CVČ zriadené pri Základnej škole Komenského 6 )
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11. Návrh na ocenenia pri príležitosti výročia mesta
12. Činnosť komisií – výstupy
13. Rôzne
14. Interpelácie
15. Záver

K bodu č. 3 Pripomienky občanov

p. Baloga – na ul. Lipovej 8 je prepadnutý kanál a taktiež sú tam aj výtlky. Ďalej na ulici Slnečná pri
pánovi Polačekovi za domom je tam mestský pozemok, v minulosti sa tam kosilo či by sa mohlo aj teraz.
Ing. arch. Čurilla – ohľadom dymu - p. Ladislav Forgáč poslal fotky.
Primátor mesta - ide o Mercator kovo, občania sa sťažujú, že znečisťujú ovzdušie, väčšinou ráno vidieť
z komínov hustý dym, na fotkách je vidieť oblak dymu nad Spišskými Vlachmi.
p. Šiška – môžem potvrdiť, že každé ráno o 6.10 treba sa ísť pozrieť.
Primátor mesta – trvá to tak dve hodiny cca. do ôsmej.
Prednostka MsÚ – pán Forgáč poslal fotky emailom, hneď som sa spojila telefonicky s majiteľom firmy,
je to stredný zdroj znečistenia, čiže je evidovaný na Okresnom úrade v Spišskej Novej Vsi a tam platí aj
poplatky za znečisťovanie. Vykurujú drevom a uhlím, zrejme to uhlie bolo mokré, už minulý týždeň
skončili s vykurovaním, budú to riešiť.
Primátor mesta - keď to je kvôli teplu, tak v lete nebudú vykurovať, takže to bude aktuálne znovu na jeseň.
Ing. arch. Čurilla – čo sa týka tej čiernej skládky, ja sa o to postarám, ako sme sa bavili, ohraničiť
to nejako, keď bude stavebné povolenie, že sa môže začať s výstavbou tak to skončí.
Primátor mesta - je to pred železničným priecestím vpravo.
p. Šiška – v akom štádiu je ten krík čo som dával na predposlednom zastupiteľstve na ul. 9. mája kvôli
neprehľadnosti tej križovatky, či sa bol na to niekto pozrieť, či sa to už orezávalo.
Primátor mesta – ešte nie.
p. Šiška - treba na to myslieť.
Primátor mesta - riešime kanál na ul. 9. mája dnes sme začali, tak naši chlapi sa tam pozrú.
Mgr. Čurilla – keď sa bude realizovať ihrisko Rodinka tak by sa to dalo.
Primátor mesta - tak to je tam na výrez celé určené pokiaľ viem.

K bodu č. 4 Správa o plnení uznesení

Ing. Kočišová – z MsZ zo dňa 15.02.2023 sú v plnení uznesenia č. 58/IX/2023, 59/IX/2023, 60/IX/2023,
61/IX/2023 – návrhy na predaj nehnuteľností, zo dňa 12.04.2023 je v plnení uznesenie č. 97/IX/2023
a uznesenie č. 98/IX/2023 – návrhy na predaj nehnuteľností, z 03.05.2023 je v plnení č.110/IX/2023 –
návrh na predaj nehnuteľnosti, č. 111/IX/2023 – návrh na predaj Klubu dôchodcov a č. 112/IX/2023 –
zmluva o nájme Kromsport.
p. Baloga – Tomčík na ul. Komenského si dal žiadosť o odkúpenie pozemku čo je s tým.
Ing. Kočišová – musí to ísť najprv do stavebnej komisii.

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 4 Správa o plnení uznesení:
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x
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Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 115/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 5 Správa projektového manažéra o stave projektov

Mgr. Čurilla – dostali ste správu, pýtajte sa keď Vás niečo zaujíma.
Ing. arch. Čurilla – nič nové čo sa týka škôlky?
Mgr. Čurilla – čo sa týka škôlky, absolvovali sme rokovanie v Arprogu, prvé faktúry pôjdu spôsobom
refundácie, aby čím skôr mohli pokračovať. Ohľadom detského ihriska a vybavenia kuchyne sú vyhlásené
verejné obstarávania, práve sa robí prieskum trhu.
Ing. arch. Čurilla - vieme už realizátora chodníka?
Mgr. Čurilla - ešte nemám správu z výsledku z komisie.
Ing. arch. Čurilla - už zasadala?
Prednostka MsÚ - zasadá priebežne a vyhodnocuje.
Mgr. Čurilla – čakali sme na odpoveď od jednej firmy, nakoľko nesplnila základne predpoklady
uchádzania sa vôbec o tú zákazku. Ponúkla takisto veľmi nízku cenu, táto firma nemá ani živnosť
na stavebné práce, takisto nie je v registri partnerov verejného sektora, kde je podmienka kumulatívne pod
250.000 eur štátne zákazky musí tam byť zaregistrovaná. Nie je tam, a ani sa tam nestihne zaregistrovať,
čiže prechádzame na ďalších uchádzačov.
p. Baloga – využiť fondy rozvoja bývania na sociálny dom.
Mgr. Čurilla – zaoberáme sa aj týmto, mal by štátny fond rozvoja bývania dostať z eurofondov nejakú
injekciu. Podmienky Vám zatiaľ povedať neviem. Bol som na konferencii z MIRRI v Košiciach, pýtal som
sa, pripravujú sa výzvy, treba sa pripraviť na to, že možno budúci rok sa množstvo výziev vyhlási.
p. Baloga - aj Dom smútku by bolo potrebné.
Mgr. Čurilla - ešte nie sú výzvy vonku, neviem Vám k tomu povedať aké budú postupy. Riešia sa
zvýhodnené úverové zdroje z hľadiska toho, že stúpajú úroky, myslia ministerstvá aj na to, že v prípade
žeby sme sa zapojili do nejakého projektu, tak bude možné získať na spolufinancovanie napr. úver s 1 %
úrokom, čo je omnoho lepšie ako máme teraz. Čo sa týka štátneho fondu rozvoja bývania, pôvodne sme
mysleli, žeby sme išli cez plán obnovy, čo sa týka tých mestských bytov, nakoľko poberáme nájom, je to
vylúčené z možnosti cez plán obnovy.
p. Šiška - cez MIRRI nejaký projekt na obnovu mestských a spoločenských budov, tam je maximálna
miera financovania 12 miliónov na verejné priestranstvá a budovy, tak možno na to sa bude treba pozrieť,
či to nevieme použiť na kulturák, alebo mestský úrad.
Mgr. Čurilla – aktuálne má MIRRI vonku tri výzvy.
p. Šiška – pozriem, pošlem to.
Mgr. Čurilla - aktuálne projekty, ktoré finišujeme – Environmentálna výchova na Základnej škole
Komenského 6, dostali sme veľmi kvalitné pomôcky pre žiakov, všetky pomôcky sú z Nemecka, sú to
profesionálne stavebnice, máme teraz vybavenú environmentálnu učebňu, budeme v tom jednotka.
Mgr. Šofranková – môžem potvrdiť, bude tam síce environmentálna učebňa, ale dajú sa tam robiť pokusy
z biológie, z chémie, z geografie, sú tam pomôcky na tieto prírodovedné predmety na vysokej úrovni. My
sme v rámci toho projektu spolupracovali na pracovnom zošite, ktorý vytvárali naši učitelia, mám tu aj na
ukážku, robil sa na báze bádateľského vyučovania, je to v tlači v náklade 1.000 výtlačkov, bude sa dať
s týmito pomôckami pracovať. Máme už vytvorenú internetovú stránku, kde sa budú ukladať všetky
materiály, fotodokumentácia, práca so žiakmi, ktorú budeme robiť. Čiže tá firma nám už vytvorila taký
internetový portál. Robili sme aj interaktívne testy na tieto témy v rámci environmentálnej výchovy
a získali sme zdarma prístup k tomuto portálu na 2 roky. Našou úlohou je ešte urobiť podujatie pre širšiu
verejnosť v Spišských Vlachoch, deti urobia nejaké pokusy, budeme ešte jednať s mestom akú aktivitu
urobíme. Máme aj vonkajšiu učebňu - taký stan s rozmermi 4 x 8m, taký okruh environmentálnej výchovy.
Mgr. Čurilla – dnes som posielal žiadosť o preplatenie prvej tranže za atletický ovál, cca. 31.000 eur, to sa
uhrádza faktúra tej firmy, ktorá to robila.
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Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 5 Správa projektového manažéra
o stave projektov: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch berie na vedomie (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 116/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 6 Žiadosť o NFP v rámci výzvy č. 2 a č. 3/2023/SRR - Podpora infraštruktúry pre
pohybové a voľnočasové aktivity, rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky pre deti a mládež
(MIRRI)

Mgr. Čurilla – k týmto výzvam, to sú dve s tých troch, ktoré má momentálne vonku MIRRI, môžeme tam
financovať aktivity športového a turistického charakteru to je výzva č. 2 a výzva č. 3 to je na budovanie
exteriérových športovísk. V rámci tejto výzvy začínam komunikovať s jednotlivými organizáciami, pretože
v prípade tých športových a turistických aktivít sú oprávnenými žiadateľmi príspevkové organizácie.
V prípade výzvy č. 3 - budovanie exteriérových športovísk, tam je oprávnený žiadateľ mesto. V rámci tých
exteriérových športovísk sme rozmýšľali nad tým, že by sme išli do rekonštrukcie multifunkčného ihriska
na základnej škole, lebo je v dezolátnom stave. Dobudovali by sme workout na ovále na tom pôvodnom
kde ten workout mal byť. Ďalej rozmýšľame, že pôjdeme do budov na základnej škole medzi telocvičňou
a hlavným pavilónom a ešte dobudovanie umelého trávnika v Rudoľovej záhrade. To sú zatiaľ nápady
do čoho by sme mohli ísť. Zároveň by som týmto smerom chcel poprosiť mestské zastupiteľstvo, aby nám
schválilo zámer zapojiť sa do tejto výzvy, aby sme už teraz na začiatku vedeli, či budeme mať schválené
financovanie, či môžeme zaplatiť projektovú dokumentáciu atď. a všetky kroky spojené s podaním
žiadosti. Pokiaľ by sme mali spracované finálne projektové zámery, dali by sme Vám takisto
na schválenie, zatiaľ Vám to neviem vyjadriť číselne nakoľko je potrebné sa rozhodnúť do čoho všetkého
sa zapojíme.
Primátor mesta - toto je zámer, čo by sme chceli žiadať. Otváram rozpravu k tomuto bodu, nejaké otázky,
pripomienky.
p. Šiška - žiadateľom bude mesto, alebo príspevková organizácia – škola, alebo nejaké občianske
združenie?
Mgr. Čurilla – toto je ešte možnosť diskusie, ale hlavne čo sa týka investícii do tých exteriérových
športovísk tak by som tam navrhoval mesto. Ak by bola nejaká aktivita, ktorú by chceli robiť organizácie
tak to budú musieť žiadať oni, ale takisto musia rátať s tým, že je tam miera spolufinancovania 5 %.
Mgr. Šefčíková HKM – jedinú výhradu, ktorú mám je k návrhu uznesenia. Ak som správne porozumela
toto je len schválenie zámeru, ešte nie je jasné v rámci akého projektu, nemáte to nejako ustálené čo by
tam malo byť. Keďže projekty ešte nie sú jasné, išla by som skôr schválenie zámeru zapojenia sa mesta
do danej výzvy. Mohli by sme trochu precizovať to uznesenie, aby bolo zrozumiteľnejšie, čiže navrhovala
by som niečo v znení: schvaľuje použitie finančných zdrojov mesta Spišské Vlachy pre potrebu
vypracovania dokumentácie potrebnej pre zapojenie sa do výzvy. Michal zmena rozpočtu, malo by to tam
byť niekde.
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Ing. Dzurila - to bude v ďalšom opatrení. Na projektovú dokumentáciu máme v rozpočte vyčlenené
peniaze, ale ak by to bola väčšia suma tak sa urobí zmena.
Primátor mesta - teraz ide o ten zámer, aby sme mohli začať robiť kroky, aby sme získali podklady pre
výzvu.
Mgr. Šefčíková HKM – dokumentácia potrebná pre zapojenia sa do výzvy, čiže použitie finančných
zdrojov mesta Spišské Vlachy pre vypracovanie dokumentácie potrebnej pre zapojenie sa do výzvy
- MIRRI č. 2 /2023/SRR - Podpora infraštruktúry pre pohybové a voľnočasové aktivity,
- MIRRI č. 3 /2023/SRR - Podpora rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky pre deti a mládež.

Primátor mesta – po prečítaní upraveného návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 6 Žiadosť o NFP
v rámci výzvy č. 2 a č. 3/2023/SRR - Podpora infraštruktúry pre pohybové a voľnočasové aktivity,
rozvoja telesnej kultúry, športu a turistiky pre deti a mládež (MIRRI) : Mestské zastupiteľstvo
v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 117/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 7 Schválenie projektového zámeru „Kanalizácia a ČOV Spišské Vlachy“

Primátor mesta – snažíme sa rozhýbať projekt kanalizácie a ČOV v Spišských Vlachoch, ktorý ostal na
mŕtvom bode. Potrebujeme vlastne projektovú dokumentáciu, spraviť verejné obstarávanie pre projektovú
dokumentáciu, alebo na projektanta, aby sme sa mohli prihlásiť do výzvy. To je momentálne prvý krok,
ktorý potrebujeme spraviť, lebo bez projektovej dokumentácie sa nemôžeme o to uchádzať. Takže
potrebujeme pripraviť podklady pre verejné obstarávanie a následne bude verejné obstarávanie
na projektanta.
Ing. Jánošík - bude sa úplne nový projekt robiť?
Primátor mesta - áno, bude sa úplne nový projekt robiť, lebo ten starý je už nepoužiteľný, aktualizácia stojí
približne rovnako.
Ing. arch. Čurilla - ten projektant, ktorý robil tú dokumentáciu tak použil výškopis a polohopis, ten by
sa dal použiť, aby sa to urýchlilo, zníži sa náklad mesta.
Ing. Dzurila - výškopis a polohopis by mal byť.

Primátor mesta – sú dve možnosti, keďže je to v záplavovom pásme, potrebovali by sme buď ísť do
protipovodňového valu, kde sú obrovské náklady a časovo zdĺhavé, alebo potom celú tú stavbu zdvihnúť
vyššie. Ku projektu potrebujú hydro prepočet, čiže to je súčasť projektu. Môžeme sa pozrieť na tie
výškopisy, polohopisy či sa to dá zapracovať.
Ing. arch. Čurilla - to je gravitačná tá ČOV, malo by to ostať tie podklady pre projektanta
Primátor mesta - keď sa to bude dvíhať, nebudú iné údaje, keďže sa celá stavba bude dvíhať?
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p. Šiška - keď budeme dvíhať čističku do výšky na násyp, tak nebudeme potrebovať prečerpačku, nebude
gravitačná.
Mgr. Čurilla - je to predčasná otázka.
Primátor mesta - to bude úloha na projektanta.
Ing. Jánošík – môžeme pohľadať tie výškopisy, treba to využiť či bude gravitačná alebo nie, lebo keď sa
to zdvihne a bude prečerpávacia stanica, predraží sa to na prevádzke. Treba rozmýšľať či prečerpávačku,
alebo lepšie ten val.
Ing. arch. Čurilla - možno na začiatku bude stáť val viac, ale z dlhodobého hľadiska aj z hľadiska
prevádzky je lepší ten val, lebo minimalizuje problémy technického charakteru do budúcna.
Ing. Kočišová – je to na nás? Nemal by to navrhnúť ten, ktorý má tie technológie, ten čo to bude robiť?
To nie len tak rozhodnúť či bude val, alebo budeme dvíhať.
Primátor mesta - je možnosť jedno aj druhé.
Ing. arch. Čurilla - kanalizácia, ktorá ide z Lipovej splaškovej vody ide vlastne asi meter pod zemou kde
sme my robili násyp meter a pol, čiže dokopy 2,5 m je pod.
Ing. Dzurila - keď sa bude robiť nový projekt na čističku nemôže byť aj ináč usporiadaná aj v inej výške?
Tá pôvodná kanalizácia je dažďová, tam sa nebude nič meniť, ale splašková môže mať inú výšku.
Prednostka MsÚ - tak by museli všetky rodinné domy prerábať odpady.
Primátor mesta – dobre pozrieme sa na tie výškopisy.
Mgr. Čurilla – túto otázku ohľadom čističky som položil aj na konferencii, my máme takú špecifickú
situáciu, výzvy na tie čističky sú stále priebežne vyhlásené len sú na menšie obce, tam je ekvivalent 1000
na obyvateľa, 2000 ekvivalent na obyvateľa, keďže my máme od 3 do 3.5000 ekvivalent na obyvateľa,
povedali mi, že presne pre tieto obce bude pripravená výzva, takže je ešte veľká šanca, že to bude ešte toto
mestské zastupiteľstvo riešiť.
Mgr. Dzurilová - s akou finančnou čiastkou treba počítať?
Primátor mesta - cca. 150.000 eur.
Mgr. Čurilla - ale s tým, že projektová dokumentácia bude oprávnený výdavok.
Primátor mesta - pri úspešnosti projektu, je to oprávnený výdavok, počítali sme s tým aj pri žiadosti o úver,
banka to má v zámere spísané.
Mgr. Šefčíková HKM – opäť pri tomto návrhu uznesenia je znenie neurčité.
Primátor mesta - schvaľujeme, aby sme mohli začať verejné obstarávanie, pripraviť všetky podklady
k verejnému obstarávaniu.
Mgr. Šefčíková HKM - verejné obstarávanie pre vysúťaženie projektanta, ktorý bude pripravovať
projektovú dokumentáciu. O aké finančné prostriedky ide, znovu tu nemáme určenú sumu. V rozpočte
máte na to finančné prostriedky?
Ing. Dzurila - nechcem do toho zasahovať, ale zbytočne teraz budeme schvaľovať verejné obstarávanie
a o týždeň projektovú dokumentáciu.

Bola vyhlásená 10 minútová prestávka.

Primátor mesta – po prečítaní upraveného návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 7 Schválenie
projektového zámeru „Kanalizácia a ČOV Spišské Vlachy“: Mestské zastupiteľstvo v Spišských
Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová,
Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x
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Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomný

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 118/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 8 Schválenie projektového zámeru „Zvyšovanie energetickej efektivity Mestského úradu
Spišské Vlachy“

Mgr. Čurilla – takisto v rámci plánu obnovy chceme ísť do rekonštrukcie budovy mestského úradu
s cieľom zníženia energetickej náročnosti. Podobne ako v prípade kanalizácie a ČOV budeme taktiež
potrebovať Váš súhlas na spracovanie projektovej dokumentácie.
Primátor mesta - bez toho sa nemôžeme uchádzať, ide hlavne znížiť spotrebu elektrickej energie, ktorá
je neúnosná.
Ing. Jánošík – malo by to byť bez spoluúčasti z plánu obnovy.
Mgr. Čurilla – áno, tam by to malo byť 100 % zo strany európskych zdrojov, takisto pokiaľ bude úspešná
žiadosť, projektovku nám preplatia.
Ing. Jánošík – ja sa chcem spýtať, pretože ide o nenávratný, sme rozprávali kedysi, že poriešiť školu. Tam
boli oveľa vyššie náklady, či nepustiť sa skôr do toho ako spomínal pán Šiška, že bude výzva na objekty
mestského úradu a či nepočkať na to a budeme mať viac poriešené v meste.
Mgr. Čurilla – priorita sú tie kultúrne pamiatky cez plán obnovy, čo sa týka rekonštrukcie škôl
a modernizácie na to pôjde samostatná výzva v rámci projektu Slovensko.
Ing. Kočišová - viem o tom, dohodli sme sa ešte predtým, že to pôjde na školu, že budeme žiadať na školu
peniaze, ale potom sa to zmenilo tým, že ide výzva na historické budovy, že majú vyššiu šancu.
Ing. Dzurila - čo sa týka revízii, úrad je na tom oveľa horšie.
Prednostka MsÚ - je potrebné rekonštruovať strechu, celý objekt, kúrenie.
Primátor mesta - máme obrovské výdavky na elektrinu.

Primátor mesta – po prečítaní upraveného návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 8 Schválenie
projektového zámeru „Zvyšovanie energetickej efektivity Mestského úradu Spišské Vlachy“:
Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová,
Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, Ján Baloga - neprítomný

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 2

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 119/IX/2023 bolo schválené.
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K bodu č. 9 Zmena rozpočtu 2023 rozpočtovým opatrením č. 2

Ing. Dzurila – jedná sa o rozpočtové opatrenie č. 2, bežné príjmy sú vo výške 41 889 eur, kapitálové
príjmy 0 eur, finančné operácie príjmov 426 841 eur, príjmy spolu 468 730 eur. Bežné výdavky navýšené
o 44 085 eur, kapitálové výdavky vo výške 397 645 eur a finančné operácie výdavky 27 000 eur, výdavky
spolu navýšené o 468 730 eur.
p. Šiška – stanovisko za dnešnú finančnú komisiu, po prediskutovaní každého jedného bodu sme dospeli
k tomu, že odporúčame toto uznesenie schváliť. Aby som to v skratke vysvetlil, jedná sa väčšinou
o transfery čo sa týka MOPS, tepelných čerpadiel na ZŠ SNP 13 a použitie úveru.
Ing. Kočišová - vyplatenie faktúr za ovál.
Ing. Dzurila - detské ihrisko na ul. 9. mája – spoluúčasť 16.000 eur, projektová dokumentácia na mestský
úrad 35.000 eur, realizácia Novostavby MŠ 340.000 eur, kvôli tomu, že staviteľ nechce pokračovať pokiaľ
nebude mať formu predfinancovania.
Mgr. Čurilla - k tej refundácii ešte dodám, že tento proces by mal byť relatívne rýchly, čiže tieto zdroje
sa nám v priebehu 1-2 mesiaca vrátia naspäť.

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 9 Zmena rozpočtu 2023
rozpočtovým opatrením č. 2 : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová,
Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: Ján Baloga

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 120/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 10 Zámer vyradiť CVČ Komenského 6 zo siete škôl a školských zariadení (prechod
činnosti na CVČ zriadené pri Základnej škole Komenského 6)

Ing. Dzurila - predmetom predkladaného materiálu je zámer mesta Spišské Vlachy vyradiť Centrum
voľného času Komenského 6, Spišské Vlachy, zo siete škôl a školských zariadení. Momentálne na území
mesta sa nachádzajú dve centrá voľného času. Jedno centrum je s právnou subjektivitou a druhé je bez
právnej subjektivity ako školské zariadenie pri ZŠ Komenského 6. Na túto tému prebehla aj diskusia
s riaditeľkami centra voľného času a základnej školy. Takisto zasadala Mestská školská rada, ktorá
schválila tento zámer, takisto aj Rada školy pri CVČ dala kladné vyjadrenie, ani Rada školy pri ZŠ
Komenského 6 nemala výhrady.
Primátor mesta – otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak nemá z poslancov nič, tak k tomuto bodu
sa prihlásila aj Mgr. Mária Suchá, dávam jej slovo.
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Mgr. Suchá - ja som sa prihlásila len v prípade ak by mal niekto otázky.
p. Šiška - takisto sme sa o tom bavili na finančnej komisii, taktiež odporúčame tento zámer schváliť.

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 10 Zámer vyradiť CVČ
Komenského 6 zo siete škôl a školských zariadení (prechod činnosti na CVČ zriadené pri Základnej
škole Komenského 6) : Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 121/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 11 Návrh na ocenenia pri príležitosti výročia mesta

Prednostka MsÚ - predmetom predkladaného materiálu je návrh primátora mesta Spišské Vlachy
na udelenie ocenenia: CENA MESTA Spišské Vlachy – občianskemu združeniu Dychová hudba
VLAŠANKA za dlhoročný kultúrny a spoločenský prínos pre rozvoj mesta Spišské Vlachy a pri
príležitosti 30. výročia založenia hudobného telesa. V zmysle § 33 bodu 1 a § 35 bodu 1 Štatútu mesta
Spišské Vlachy sa Cena mesta udeľuje za: vynikajúce tvorivé výkony a významné výsledky vedeckej,
technickej, umeleckej, publicistickej a verejno-prospešnej činnosti, činnosť osôb, ktoré sa významným
spôsobom pričinili o hospodársky a kultúrny rozvoj mesta, jeho propagáciu doma i v zahraničí, činnosť
osôb pri záchrane ľudských životov a majetku mesta a jeho občanov. Návrh na ocenenie má dopad
na rozpočet v sume 170 €.
Primátor mesta – ja len dodám, že ide o:
- Dychová hudba Vlašanka,
- Dobrovoľný hasičský zbor Antona Hradského Spišské Vlachy
- Ľudová hudba Gregovci
- Detský folklórny súbor Radosť.
Tieto združenia majú aj okrúhle výročia tento rok, čiže aj preto tento návrh. Otváram rozpravu k tomuto
bodu.

p. Šiška – už na komisii sme sa o tom bavili, Dychová hudba Vlašanka má 30. výročie znovuobnovenia
dychovej hudby, ináč majú už cez 130 rokov.
Primátor mesta – dobre, ďakujeme za pripomienku. Budeme schvaľovať každé uznesenie samostatne.

Návrh na udelenie Ceny mesta Spišské Vlachy občianskemu združeniu Dychová hudba Vlašanka:

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 11 Návrh na ocenenia pri
príležitosti výročia mesta: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).
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Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 122/IX/2023 bolo schválené.

Návrh na udelenie Ceny mesta Spišské Vlachy Dobrovoľnému hasičskému zboru Antona Hradského
Spišské Vlachy:

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 11 Návrh na ocenenia
pri príležitosti výročia mesta: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 123/IX/2023 bolo schválené.

Návrh na udelenie Ceny mesta Spišské Vlachy Ľudovej hudbe Gregovci:

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 11 Návrh na ocenenia
pri príležitosti výročia mesta: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef
Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: Ing. Viliam Grega

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 7 Proti: 0 Zdržal sa: 1 Nehlasoval: 1
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Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 124/IX/2023 bolo schválené.

Návrh na udelenie Ceny mesta Spišské Vlachy Detskému folklórnemu súboru Radosť:

Primátor mesta – po prečítaní návrhu uznesenia dal hlasovať k bodu č. 11 Návrh na ocenenia
pri príležitosti výročia mesta: Mestské zastupiteľstvo v Spišských Vlachoch schvaľuje (uzn. v prílohe).

Hlasovanie:
Za: Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová, Ing. Juraj Jánošík,
Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška, Ing. arch. Martin Čurilla

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš, - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

Primátor mesta konštatoval, že uznesenie č. 125/IX/2023 bolo schválené.

K bodu č. 12 Činnosť komisií - výstupy

p. Šiška – dnes zasadala finančná komisia o výstupoch som informoval v jednotlivých bodoch
o ktorých sme sa bavili.

K bodu č. 13 Rôzne

Primátor mesta - poprosil by som pána Furmanika, aby nám podal správu ohľadom pripravovanej
monografii a priblížil nám na čom pracujú.
p. Furmanik – stručne a v krátkosti, monografia Spišských Vlách začala ešte za predchádzajúceho vedenia
kedy boli podpísané zmluvy s jednotlivými autormi monografie. Na základe toho, my autori sme začali
pracovať na jednotlivých kapitolách. V zmluve je uvedené to, že každý autor polovicu svojho príspevku
odovzdá do konca roka 2023 s tým, že sa mu zároveň vyplatí polovica honoráru a druhú polovicu svojho
príspevku odovzdá do konca roka 2024 a vtedy sa mu odovzdá druhá polovica honoráru. Potom neskôr sú
plánované v rokoch 2025 – 2026 korektúry, grafika a tlač monografie s tým, že v roku 2026 by mohla
monografia aj vyjsť. Stručne by som mohol spomenúť doterajšie monografie, ktoré sme s kolegami doteraz
robili, napr. monografia Spišské Bystré, Hozelec, Spišský Štiavnik. Snažili sme sa ich urobiť
čo najkvalitnejšie, bolo to ocenené aj viacerými cenami, napr. tento Spišský Štiavnik získal prvú cenu
v rámci medzinárodnej súťaže monografií obcí, takisto budeme pristupovať aj k monografii Spišských
Vlách. Všetci autori si naozaj myslíme, že monografia bude pre Spišské Vlachy veľkým prínosom keďže
v nej zmapujeme celé dejiny Vášho mesta, bohaté dejiny, ktoré boli v minulosti významným mestom.
Myslíme si, že mesto Spišské Vlachy si zaslúži mať takúto reprezentatívnu monografiu, ktorá je plánovaná
na 500 - 600 strán, samozrejme okrem textov tam bude aj veľa obrazového materiálu, bude to takou
peknou vizitkou pre Vaše mesto. Keďže sa po posledných voľbách zmenilo vedenie mesta aj niektorí
poslanci, chceli sme sa Vám takto predstaviť, že na čom pracujeme.
Primátor mesta – nech sa páči z poslancov kto má otázky.
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p. Šiška - zaujíma ma, či sa potom plánuje s nejakým nákladom tlače, či len zostane monografia a zvyšok
budeme riešiť tlač a náklady my, alebo či sa plánuje 500 ks výtlačkov?
p. Furmanik – zatiaľ zmluvy sú len na odovzdanie textov monografie, čiže to je ten prvý krok,
a samozrejme tie ďalšie kroky budú na meste koľko bude chcieť investovať do grafiky, tlače atď. My
samozrejme spolupracujeme s grafikmi, s tlačiarňami s ktorými máme dobré skúsenosti, je tam dobrý
pomer ceny a kvality, potom vieme sprostredkovať aj tých grafikov, aj tú tlačiareň s ktorou my pracujeme.
Mgr. Dzurilová – či som dobre pochopila, že polovičku výdavkov má mesto zaplatiť do konca roka
a druhú polovičku na budúci rok a kniha vyjde následne až o dva roky.
p. Furmanik – áno, lebo potom pokračuje ten proces – jazykové korektúry, grafická úprava, tlač, atď., čiže
na to je ešte potrebný určitý čas, aby to bolo kvalitne urobené.
p. Šiška – zmluva bola podpísaná ešte za bývalého vedenia?
Primátor mesta – áno.
Ing. Kočišová – samozrejme my bývalí poslanci sme o tom nevedeli. Koľkí pracujete na tom?
p. Furmanik - sme tam šiesti. V zmluvách je 25 eur za odovzdanú normostranu, čiže vychádza to približne
pre nás šiestich autorov na 15.000 eur dokopy.
p. Hudák – ešte s predchádzajúcim vedením bol záujem aby sme tú knihu robili, ja som vtedy garantoval
primátorovi, že grafika a jazykové korektúry vieme zaručiť ceny keď sa to bude robiť, že tie ceny
sa nebudú meniť, jediné čo nevieme garantovať je tlač. Cena záleží od verejného obstarávania, na 1000 ks
to vyjde cca. 15.000 eur, ale môže byť aj menej, vždy to záleží na tej tlačiarni. Cena papiera keďže ideme
do kvalitných materiálov a keďže je to kniha mesta, ktorá bude dlhodobo v meste, tak takáto kniha bola
obstarávacia cena cca. 10.000 eur a verejné obstarávanie vyšlo na 6.000 eur, takže ťažko povedať, tie ceny
papiera sa hýbu. Ja som pána Čurillu oslovil, vyšla výzva Košického samosprávneho kraja, mesto
sa zapojilo na autorské honoráre, znížiť tie náklady pre mesto, maximálna dotácia je 7.000 eur. Vlachy sú
významné mesto a jedno z miest, ktoré nemá monografiu. Už je to na Vás poslancov ako do budúcna, či sa
bude aj predávať, alebo napr. občanom mesta za symbolickú cenu. Čo sa týka tej knihy, Vy ako mesto sa
zapájate aj do európskych projektov, a v tej knihe sa dozviete potrebné informácie, viete tie podklady
využiť, v mnohých veciach pomôže mestu tá monografia. Chceli sme Vám predstaviť, že na čom
pracujeme, je to dlhodobé, lebo tá monografia je delená na jednotlivé kapitoly. Začína sa prírodou, potom
je archeológia, potom je písaný stredovek, treba chodiť do archívov, napr. do Budapešti, keďže patríte
medzi najstaršie mestá v rámci tej kolonizácie Valónskej ste práve Vy tí najstarší, možno málokto vie, že
najväčší gotický kostol na Spiši máte tu Vlašania, aké osobnosti ste tu mali atď. Kolega z Krajského
pamiatkového úradu z Košíc robí mestskú štruktúru, napr. idete zatepľovať, ale je to národná kultúrna
pamiatka, aké sú podmienky. Potom je tam kapitola novodobých dejín, vysťahovalectvo a 1. svetová
vojna, mnohé rodiny sa tam nájdu, priezviská. Ja verím, že tá spolupráca bude pokračovať a ak sa vydá
bude to na Vás či budú financie.
Mgr. Dzurilová – mohli by sme ísť pozrieť dopredu pred prvotlačou, že ako to vyzerá?
p. Hudák – čo sa týka grafického návrhu to už je na Vás ako sa Vy rozhodnete.
Mgr. Dzurilová – ja som skôr myslela na obsahovú stránku.
p. Hudák - obsahová stránka sú fotky a texty s tým, že grafik to prispôsobuje rozmeru.
Ing. arch. Čurilla – myslená je tým textová stránka.
p. Hudák - naša kniha je recenzovaná, t. z., že ešte sa na to pozerajú docenti a profesori a máme aj odborný
posudok, takže to ešte prechádza  tzv. recenzným konaním.
Mgr. Dzurilová - ak by sme ešte chceli niečo doplniť, alebo zmeniť, máme možnosť?
p. Hudák - vždy sa dáva kontrola, my vždy máme na meste nejakého takého kronikára, aby korešpondovali
základné veci.
Primátor mesta - ďakujeme veľmi pekne za prezentáciu a za podanie správy.
Nakoľko na minulých zastupiteľstvách bolo veľa otázok ohľadom činnosti mestských lesov tak sme dnes
pozvali predstaviteľov mestských lesov, aby mohli odpovedať na Vaše otázky, či už hospodárenia, alebo
procesov, čohokoľvek.
Mgr. Dzurilová – v akom rozsahu prebieha ťažba v našich lesoch.
p. Sajdák – je to podľa plánu starostlivosti, ktorý sa robí na 10 rokov, tam je napísaný každý porast, čo
sa v ňom má a musí robiť, čiže kde sa bude rúbať, koľko sa bude rúbať. Nám tento plán dovoľuje vyrúbať
v desaťročí od roku 2019 – 2028 34.600 m³, to je maximum čo môžeme, čiže toto prekročiť nemôžeme.
Vychádza to 3.400 m³ ročne , to je to maximum. My rúbeme ročne 2.700 m³, čiže ideme hlboko pod naše
možnosti. Takisto tie spôsoby ťažby, snažíme sa ísť tými miernejšími a už je to aj na tom lese vidieť.
Nemôžeme vyrúbať čo chceme a kde chceme, na to sú prísne pravidlá, ktoré musíme dodržiavať, lebo to
je už potom rozpor zo zákonom.
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Mgr. Dzurilová – a ako potom dopĺňate ten vyrúbaný les?
p. Sajdák - tam kde sa dá nechávame to na prirodzenú obnovu, je to najzdravší a najlacnejší spôsob. Nie
všade sa dá, tam kde sa nedá, zalesňujeme ručne.
Mgr. Dzurilová - neexistujú už teraz lesné škôlky?
p. Sajdák – lesné škôlky nie, sme to zrušili, lebo tá potreba zalesňovania je taká nízka, že nám sa to už
neoplatí udržiavať. Lepšie je kúpiť sadenice, od niekoho kto sa tomu venuje, ako celý rok sa starať
o škôlky. Tie škôlky, ktoré boli postupne zarástli a pričlenili sa k tomu porastu vedľa, čiže sa stali súčasťou
lesa. Oni svoju úlohu plnili počas 60 rokov, kedy bolo rozsiahle zalesňovanie, dnes to nepotrebujeme, lebo
všade rastie les a v praxi využívame tú prirodzenú obnovu.
Mgr. Dzurilová - kam nasleduje drevo, ktoré je vyrúbané?
p. Sajdák – väčšinou dávame tu miestnym odberateľom s ktorými máme dobré vzťahy.
Mgr. Dzurilová - a tie ktoré sa vyvážajú, také to iné drevo?
p. Sajdák – máme odberateľov z Víťaza, z Krompách, väčšinou dávame drevo nie na píly, ale cez
priekupníkov, sú to ľudia s blízkeho okolia.
Mgr. Dzurilová - a zo svojej činnosti ste v pluse, alebo v strate?
Ing. Sajdák - sme v pluse.
Mgr. Dzurilová – a keďže máme tých ľudí, ktorí chodia na odber dreva, mohli by ste nám pomôcť
pri oprave ciest ako mestu?
p. Sajdák – s tými cestami je to trochu zložitejšie, pred pár rokmi som si robil taký monitoring, fotopascu
pri Konrádke, týždeň sme tam dopravu monitorovali. Zhruba každé 9-10 auto bolo auto z drevom, zvyšok
domiešavače, fekály, traktory zo senom, s materiálom na chaty, čiže 10 % áno a čo s tým zvyškom.
My vyvezieme do mesiaca jedno auto denne, treba si všímať tie autá, ktoré tam chodia nie s drevom.
Mgr. Dzurilová – máte stanovené dni kedy vyvážate, alebo je to stále?
p. Sajdák – keď sa vozí drevo s ťažby tak vtedy, keď má zákazník čas, musíme sa prispôsobiť. Ale sú
prípady, keď si ľudia chystajú sami, samovýroba - to máme určené dni utorok a štvrtok. Také drevo
je zaplatené, skontrolované.
p. Baloga – tí čo upratujú les, sú aj kontrolovaní pri samozbere?
Ing. Sajdák – samozrejme, ale treba ich strážiť.
Ing. Kočišová – chcem sa opýtať, že či ťažíte v určitom období viac stromov, alebo tak nejako pravidelne?
p. Sajdák – viac menej je to vyrovnané, niekedy vyskočí, že je tej ťažby viac keď potrebujeme niečo
dohnať, v globále ten priemer roka je 2.700 m³.
Ing. Kočišová – ľudia hovorili, aj chatári aj Vlašania, že v priebehu leta kamión za kamiónom s poľskými
značkami s drevom naložené odchádzajú zo Zahury.
Ing. Sajdák - minulý rok sme predali asi dva kamióny do Poľska.
p. Šiška – veď Vy máte evidenciu.
Ing. Sajdák – áno, môžete sa prísť pozrieť. V lete sa snažíme rúbať menej kvalitné drevo, ako sú sucháre.
Ing. Kočišová – chcem sa ešte opýtať, hovoríte, že v pásoch nerúbete, ale ak by ste, tak do akého obdobia
to tam musíte zalesniť?
p. Sajdák - holina sa musí zalesniť do dvoch rokov od výrubu. Od 5 – 12 rokov po zalesnení tam už musí
byť mladý les.
Ing. Kočišová - a ako sa hýbe cena za drevo?
p. Sajdák - minulý rok bola cena za drevo 130 eur, teraz je to 80 eur, ceny sa menia.
Ing. Kočišová - takže nerúbete na objednávku.
p. Sajdák – my už vieme kto aké drevo potrebuje, s akým drevom narába. Vychádzame s cenníkov veľkých
dodávateľov, oni určujú ceny, musíme sa prispôsobiť situácii, ktorá je momentálne na trhu.
Mgr. Dzurilová – máte pocit, že keď takto pôjde ďalej výrub budeme mať ešte lesy?
p. Sajdák – lesy sú celkovo v dobrom stave na Slovensku aj v Európe, je to systém trvalého
obhospodarovania lesov. Pointa lesa je v tom, aby ste z neho nebrali viac, ako Vám prirastá. Pri obnove
lesohospodárskeho plánu v roku 1999 bola zásoba dreva u nás 338.000 m³, pri obnove plánu 2019 už bolo
389.000 m3, takže nám stúpla o 50.000 m³ za 20 rokov zásoba dreva, nám drevo pribúda, nie ubúda.
Ing. Kočišová - na čo máte náklady? Na pohonné hmoty, máte nejakých zamestnancov?
p. Sajdák – ešte stále sme štyria zamestnanci, pestovateľskú činnosť riešime dodávateľsky ako službu,
aj vyžínanie, prerezávky všetko ide dodávateľsky, je to najlacnejší spôsob.
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p. Baloga - koľko platíte za kubík ťažby?
p. Sajdák - 22 až 24 eur.
Ing. Sajdák - ak by mali poslanci záujem urobiť si takú pochôdzku lesa, kde si všetko poukazujeme.
Primátor mesta – ďakujeme za podanie informácií.
Prednostka MsÚ – v podstate sme Vás chceli oboznámiť so situáciou, ktorá vznikla v nájomných bytoch
na ul. SNP 19 a tiež je to podobné na ul. 9. mája 15. Tam by nám bližšiu správu k tomu podala
p. Marcinková a pán Sokolský.
p. Marcinková - byty na ul. 9 mája a na ul. SNP sú postavené 20 rokov, sú tam podkrovné okná, tie tam
nikto nepomaľoval, čiže sú vo veľmi zlom stave, už hnijú je ich 33 ks. Dali sme taký návrh, že pán
Sokolský by ich skontroloval, zistil, ktoré sú v dezolátnom stave a vymenili by sme ich po častiach keď by
sa dalo. Cena za okno je 900 eur.
Prebehla krátka diskusia.
Prednostka MsÚ - z našej strany po rôznych poradách navrhujeme, aby sa každý rok vymenilo 10 okien,
ktoré sú v zlom stave, aby sa to postupne povymieňalo.
Mgr. Šefčíková HKM - je to majetok mesta, mesto sa musí o to starať.
Primátor mesta – ešte informácia - od 1.9.2023 prejde mestská chata naspäť pod mesto nakoľko
je zbytočne stratová cca. 8.000 eur ročne. Prevažne bude používaná pre nájom škôl, MŠ, mestské
združenia, návštevy mesta a podobne, kde sa bude platiť za energie, čiže minimálne by mala byť na nule,
lebo prenajímať mesto nemôže. Jednoducho prenájom nevykryl náklady na prevádzku, nie to ešte na
rekonštrukciu. Považujeme to za oveľa hospodárnejšie ak by to patrilo pod mesto. Ak sa rozhodneme ísť
do prenájmu, tak budeme hľadať spôsob ako, aby na seba zarobila a nebola stratová. Teraz to zatiaľ nie
je v pláne, zostane pre potreby mesta, zamestnancov, združení, škôl atď. Tým pádom ubudne jedna
pracovná sila, nebude potrebné zamestnávať správkyňu chaty. Mestské lesy sa môžu rozhodnúť ponúknuť
inú pracovnú pozíciu.
Mgr. Dzurilová – kto to bude upratovať?
Primátor mesta – keď sa rieši prenájom, tak tí ktorí tam prídu majú dať chatu do pôvodného stavu, upratať,
čiže tam ide len o také menšie práce, ktoré treba.
Prednostka MsÚ - na malý úväzok z vlastných zamestnancov.
Primátor mesta - nebude to taký komerčný prenájom tak ako to bolo predtým.
Ing. arch. Čurilla - čiže bude slúžiť pre mesto.
Prednostka MsÚ - plán je taký, že bude nový prevádzkový poriadok, vyčíslia sa ročné náklady, ktoré teraz
sú, čiže na elektrinu, na vývoz fekálií a žumpy a to sa premietne v cene poplatku za chatu.
Ing. arch. Čurilla – aké sú ročné náklady?
Prednosta MsÚ – na budúcom zastupiteľstve môžeme predložiť.
Primátor mesta - ročné náklady boli okolo 12. -13.000 eur, zisk bol 5.000 eur.
Primátor mesta – mimo rekonštrukcie.
Prednostka MsÚ - mestské lesy ako podnikateľský subjekt si nemôže dovoliť produkovať stratu.
p. Baloga – tým pádom bude potrebné vyplatiť odstupné.
Prednostka MsÚ – to si riešia mestské lesy.
p. Biroščák – navrhujem výjazdové stretnutie a pozrieť ako vyzerá chata teraz po rekonštrukcii, koľko
sa do toho dalo.
Primátor mesta – môžeme sa tam ísť pozrieť, pozrieť faktúry.
Prednostka MsÚ – chceme aj naďalej pokračovať v týchto výjazdových zasadnutiach, najbližšie tá chata
a taktiež budova Požiarnej zbrojnice.
p. Sokolský – treba sa zaoberať aj touto vecou, treba dať súrne nejaké kamery, aby sa tá nová traktorka
a Rudoľka nezničila, bolo to 3 x opravované a vinníka niet. Ďalej teraz som správcom futbalového
štadióna, budova je zateplená z troch strán a zadná stena zateplená nie je. Zateká strecha a tým, že sú
zateplené iba tri strany vzniká kondenz.
Primátor mesta - viete mi niekto povedať prečo sa urobili len tri strany a zadná nie?
Ing. arch. Čurilla – projekt na to robil môj kolega a robil na základe pokynov z mesta, bolo
to konzultované.
Ing. Dzurila – išlo o to, že bola robená výzva cez Slovenský futbalový zväz, boli sme úspešní, dostali sme
najvyššiu možnú sumu 11.000 eur, podmienka bola, že sa urobí predná stena a strecha. Keďže boli oslavy
sa rozhodlo, že mesto ešte dofinancuje bočné steny. Na celú budovu sme čakali s tým, že vyjde nová výzva



16

a znova sa zapojíme. Výzva bola, ale dostali len tie kluby, ktoré nedostali rok predtým a na ďalší rok
to zrušili, lebo začala corona.
Primátor mesta – takže mesto sa rozhodlo, že jedna stena z projektu, dve steny z vlastných zdrojov a už
na štvrtú z vlastných zdrojov nebolo.
Ing. Dzurila - to by boli potrebné ďalšie peniaze.
Primátor mesta - ale tou spôsobenou škodou sa to predraží, okrem investícii do tej steny plus opravy.

Primátor mesta dal poslancom hlasovať, aby v tomto bode mohla vystúpiť p. Marta Lesňáková.

Hlasovanie:
Za: Ing. arch. Martin Čurilla, Milan Biroščák, Ing. Viliam Grega, Ján Baloga, Ing. Svetlana Kočišová,
Ing. Juraj Jánošík, Mgr. Darina Dzurilová, Jozef Šiška

Proti: x

Zdržal sa: x

Nehlasoval: Bc. Dávid Labaš - neprítomný

Za: 8 Proti: 0 Zdržal sa: 0 Nehlasoval: 1

p. Lesňáková – informovala o speváckom zbore, ktorý kedysi existoval v Spišských Vlachoch. Zároveň
predniesla návrh v ktorom by chcela zviditeľniť činnosť a získané dary tohto speváckeho zboru a pána
Šafára, ktorý sa 40. rokov tomu venoval vytvorením čestného miesta napr. v knižnici. Na budúci rok bude
mať výročie 85. rokov od narodenia a zároveň 20. rokov kedy zomrel.
p. Šiška – tu máme návrh na budúci rok na Dni mesta oceniť.
Prednostka MsÚ - ďakujeme, že si spomenula, pán Šafár bola naozaj veľká osobnosť.
p. Lesňáková – ja by som aj kroniky venovala mestu. Bola by som rada, keby sa to zrealizovala, materiály
dodám.
Primátor mesta – myslím si, žeby to nemal byť problém.
Ing. Kočišová – boli oslovení študenti  z VŠ  Zvolena, mali nám robiť náučný chodník, neuskutočnilo sa
to. Nedávno bola v knižnici beseda s doc. Mgr. Ladislavom Novotným, PhD. ktorý pracuje na Univerzite
Pavla Šafárika v Košiciach, vedel by nám v tom pomôcť a možno by sme vedeli ten náučný chodník
zrealizovať.
Mgr. Čurilla – v rámci toho cyklo chodníka budeme musieť riešiť materiály na tie tabule, zároveň sa ešte
spracúva webová aplikácia a webstránka, kde sa môžu použiť zaujímavosti.
Prednostka MsÚ - máme s doc. Mgr. Novotným, PhD. dohodnuté viaceré besedy, ktoré budú zamerané
na Spišské Vlachy, históriu atď.
p. Šiška – spomenul by som, že v júni 23. 6 – 29.6. 2023 je týždeň dobrovoľníctva počas ktorého
sa môžeme zapojiť keď chceme budovať komunitu, tak môžeme niečo spraviť spoločne. Skúsme v rámci
toho niečo spraviť.

K bodu č. 14 Interpelácie

V tomto bode neboli podané žiadne interpelácie poslancov.
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K bodu č. 15 Záver

Primátor mesta – v závere sa poďakoval všetkým prítomným za účasť a 8. zasadnutie MsZ o 18:41 hod.
ukončil.

V Spišských Vlachoch, dňa 30. mája 2023

….................................................. .......................................................
Vladimír Baloga Mgr. Marta Tomašková
primátor mesta prednostka MsÚ

Overovatelia zápisnice a prijatých uznesení:

Ing. arch. Martin Čurilla ....................................................

Jozef Šiška ....................................................


